
KVĚTNOVÉ ŠKOLNÍ DĚNÍ A PLÁNY NA ČERVEN

Mílovými kroky se nám přiblížil poslední měsíc školního roku. Dovolte mi shrnout, co vše se ve škole
dělo během května. Těsně před květnovým svátkem jsme uspořádali  florbalový turnaj spřátelených
škol.  Naši  borci se svým trenérem p.  uč.  Zaoralem bojovali  statečně proti výběru z okolních škol.
V pátek  2.  května  si  v rámci  projektu  Pomáháme  přírodě  každá  třída  zvolila  aktivitu,  kterou  by
přispěla  k ochraně  okolní  přírody.  Některé  třídy  uklízely,  jiné  např.  sázely  stromky.  Celý  květen
pokračoval  Plavecký  výcvik 2.  a  3.  třídy,  kde  se  děti  seznamují  se  základy  plavání,  ale  i  bojují
s obavami z vody. Každé pondělí, celkem 5x jezdí na bruntálský bazén. Paní asistentka H. Caletková
domluvila  zajímavý  hudební  program  pro  1.  a  2.  třídu,  jež  se  uskutečnil  ve  spolupráci  s ZUŠ,
konkrétně p. Wolfem. Byl zpestřením hudební výchovy a ukázal dětem možnosti hudebního vyžití
v kroužku  hraní  na  hudební  nástroj.  Žáci  přírodovědně  zaměření  se  připravili  a  vyjeli  s  paní  uč.
Matzkeovou na soutěž Zlatý list do Břidličné. Ve výuce jsme si s žáky připomínali výročí osvobození po
2.  světové válce  a využili  toto výročí  jako téma v různých předmětech.  Naši  mladší  žáčci  s p.  uč.
Spáčilovou zazpívali  na  Vítání  občánků a  Dni  matek  v Andělské.  Paní  učitelka  se  zprostředkování
kultury dětem věnuje celoročně, kromě divadla, besed se spisovatelkou a návštěv knihoven zajistila
také např.  návštěvu profesionální malířky  ve výuce. Na 2. stupni se kultuře věnuje naplno p. uč. A.
Meluchová,  která  se  svými  deváťáky  zorganizovala  charitativní  sbírku  Ligy  proti  rakovině,  tzv.
Kytičkový den. Jak učitelé, tak i žáci se intenzivně připravovali na tradiční  Akademii, což je pro nás
prestižní  akce školy, na které se podílí  opravdu všichni.  Pro nejstarší je oficiálním rozloučením se
základkou a ostatní děti zjišťují, kolik práce dá zajištění takové akce. Jsme velmi rádi, že se s  námi do
této akce zapojila i MŠ, za což děkuji paní ředitelce Šubové a děkuji panu starostovi Šimčíkovi, že nám
opět umožnil konání v hale ve SH. Děkuji také Dominikovi B. za nedocenitelnou pomoc s ozvučením,
natáčením  a  předáváním  technického  nadšení  žákům.  Bez  jeho  pomoci  bychom  se  neobešli.
Prostřednictvím p. uč. L. Matzkeové jsme projednali spolupráci s jejím manželem, který je aktivním
vodním záchranářem a pracuje také pro CHKO. Dohodli jsme několik zajímavých aktivit pro naše žáky.
Dostali jsme také výsledkovou listinu ze zapojení do ekologické soutěže  Jeseníky za humny, kde se
naši žáci umístili na pěkném 11. místě (z 24 zapojených školních družstev), byli moc šikovní. Soutěž
pod záštitou Mlýna Karlovice bude pokračovat také příští rok, už se těšíme. Na konci května mladší
děti vyjely na Slezskou Hartu, kde proběhla  dopravně zaměřená akce PČR. Den si děti užily, něco
zajímavého se dozvěděly, a dokonce se svezly i na lodi.

Z úředních věcí proběhl např. každoroční  audit zřizovatele. Během ředitelského volna pro žáky se
pedagogové společně vzdělávali v prevenci rizikových vztahů ve třídě, kde si vyzkoušeli roli žáků ve
třídnických hodinách.  Získané poznatky  budou následně aplikovat  ve  svých třídách.  Sešli  jsme se
s panem starostou J.  Snášelem a vyučujícími, kteří mají zájem využívat k výuce školní zahradu, na
schůzce k plánování renovace některých zahradních prvků, abychom tam mohli s  žáky nejen pracovat
v pracovních činnostech, ale, za příznivého počasí, i v běžné výuce. Třídní učitelé plánovali, čím by
děti potěšili k jejich svátku – Dni dětí – a podařilo se jim zajistit výlet pro oba stupně školy, finančně
podpořený z dotace Světlé Hory a z prostředků vybraných za prodej žákovských výrobků při vánočním
jarmarku. Pan školník M. Král s pracanty z devítky a za materiální podpory zřizovatele (děkujeme)
upravil doskočiště na dolním hřišti, aby jej bylo možno využívat v hodinách TV. S paní zástupkyní jsme
se zúčastnily pracovního jednání zastupitelstva AH, kde jsme poreferovaly o dění ve škole, plánech na
příští  školní  rok,  konzultovaly  jsme  možnosti  organizace  a  zodpovídaly  dotazy  zastupitelů.  Na
následném  veřejném  zasedání  byla  škole  schválena  tzv.  Výjimka  z nejnižšího  počtu  žáků,  za  což
našemu zřizovateli  děkujeme a  uvědomujeme si,  že  provozovat  školu  není  pro počtem obyvatel



malou obec vůbec snadné. Věřím však, že přítomnost školy v obci přináší také benefity v podobě
prestiže,  podpory  obecního  dění  i  „mladé  krve“.  Intenzivně  také  pokračují  přípravy  na  projekty
k renovaci školních prostor (cvičné kuchyňky pro žáky a multimediální učebny pro 1. stupeň), které se
naplno spustí o prázdninách.  Prostřednictvím našeho zřizovatele jsme jednali  o  posunutí odjezdů
autobusů tak, aby k nám mohly dojíždět i děti ze vzdálenějších obcí. Uvidíme, jestli se to podaří. Já
osobně finišuji  v ředitelském studiu,  podařilo  se mi sepsat a odevzdat závěrečnou práci  na téma
Strategie  plánování  pozitivní  změny  ve  škole  a  čekají  mě  v červnu  závěrečné  zkoušky.  (Držte  mi
palce :o) Ve škole jsme umožnili vykonat praxi našim bývalým absolventům. Ve školní družině to byl
P. Andrys, v kanceláři školy A. Nagyová a u asistentů pedagoga M. Novotná. Jsme rádi, když se k nám
naše  „holubičky“  jakkoliv  vrací  :o)  Po  odeslání  tohoto  příspěvku  nás  v květnu  ještě  čeká  např.
poslední  plavání  plaváčků  ze  2.  a  3.  třídy,  divadelní  zpracování  českých  pověstí,  šachový  turnaj
v Karlovicích, třídní schůzky, školská rada, branný závod škol Aliante Petrin a mnoho dalšího, ale o
tom Vás budeme informovat až příště.

Chtěla bych velmi poděkovat panu  Filipu Starkovi, který pro nás vytvořil  profesionální propagační
video ze zápisu do 1. ročníku a nabídl se, že pro nás vytvoří také krátký dokumentární film ze života
školy, aby si i veřejnost mohla udělat obrázek, jak se na naší malé škole učíme. Zde uvádím odkaz pro
zájemce o shlédnutí videa: https://youtu.be/kiLWFUFb9cc?si=6ria3Gd2_iNDj1bj

Plány na červen:

 Výlety ke Dni dětí;
 Třídní výlety;
 Pololetní písemky :o);
 !!! Uzavírání klasifikace – 12. 6. 
 Pedagogická rada – 16. 6. 
 Preventivní program proti užívání návykových látek – beseda s muzikantem (18. 6.) pro 6.-

9. 
 Jízda zručnosti 3. třídy;
 Jeseníky všemi smysly;
 Sportovní den –23. 6.;
 Příroda Jeseníků – celoškolní projekt s pracovníky CHKO – 24. 6.;
 Divadlo Opava pro 2. stupeň – 25. 6.;
 Zahradní slavnost– 26. 6.;
 Plánování příštího školního roku-> organizace, úvazky pedagogů, projekty…
 Vydávání vysvědčení a slavnostní zakončení školního roku – 27. 6.;
 A hlavně, od 30. 6. žáky čekají PRÁZDNINY!! :o)

Akademie 

Akademie školy je u nás dlouholetou tradicí a vždy je přehlídkou umu pedagogů a snahy dětí. Nebylo
tomu jinak ani letos. Všichni třídní učitelé se připravovali se svými žáky a pilovali do poslední chvíle
svá vystoupení. Není jednoduché se domluvit na tématu, vymyslet choreografii vystoupení, a ještě do
něj zapojit, pokud možno, všechny žáky třídy. V některých kolektivech to jde více ztuha, než v jiných a
mazánkové často vzdorují a bouří se proti demokraticky zvoleným postupům :o) Většinou ale dojde
nakonec ke kompromisu a vše se povede. Děti organizací takové velké akce zjišťují, co vše to obnáší a
přiučí se i spoustu věcí jakoby mimoděk. Jsem moc ráda, že se k nám i letos přidala MŠ a rodiče tak

https://youtu.be/kiLWFUFb9cc?si=6ria3Gd2_iNDj1bj


měli možnost svá zlatíčka vidět pěkně pohromadě. Jednotlivá vystoupení byla velmi pestrá – viděli
jsme divadlo, tanec, zpěv, sport, slyšeli jsme hudbu vážnou i nevážnou, českou i cizí. Za mě to bylo
super, za což patří můj vděk nejen dětem, kolegům, ale i profesionální podpoře syna Dominika. Je
prostě hezké, jak se nám ty děti vybarvují :o) Kromě jednotlivých vystoupení se také na naší akademii
loučí  oficiálně  naši  nejstarší.  I  letos  došlo  na  stužkování  a  vřelá  slova  paní  TU  k  žákům,  ale  i
poděkování žáků jejich dosavadním vyučujícím. Celým odpolednem nás provázeli  moderátoři Tom
Kvapil, Natka Náplavová, Sofča Polášková a Max Sagan a zvládli to na 1*.

Kamila Bezová

Výlet do Suché Rudné

V rámci projektu „Pomáháme přírodě“ jsme se společně s našimi patrony – kamarády z deváté třídy –
dne 2. května vydali na poznávací túru přírodou do Suché Rudné. Nohy nás nesly po polních a lesních
pěšinách,  slunce nám po celou dobu hřálo,  o dobrou náladu nebyla  nouze.  Všude kolem voněly
kvetoucí stromy a keře. Cestou jsme nacházeli spoustu jarních bylin, které jsme si rovnou společně
pojmenovali. Velkým zážitkem byly také probíhající srnky a zpěv ptáků. Došlo i na volné pobíhání po
přírodě a válení sudů z kopce. Posezení v Suché Rudné U Rakety nám poskytlo příjemné prostředí pro
čas vydatné svačinky a možnost realizace kvízu o poznávání květin, který si pro nás připravili naši
starší  kamarádi,  se  kterými  jsme  si  nakonec  zahráli  hru  na  schovávanou.  Sladkou  odměnou  a
energetickým posílením před návratem do školy byla koupě zmrzliny v hotelu Paramon.

                                                                                                                                                     Mgr. Jitka Jasinská

Vítání nových občánků a Den matek

Naše talentované děti 3. ročníku se opět představily v plné kráse!  Svými písničkami a básničkami
potěšili 14. května v restauraci U Supa maminky, babičky a všechny ostatní hosty i pořadatele během
vítání nových občánků i oslav Dne matek.  Písničky a básničky se všem moc líbily a potěšily srdce
mnoha přítomných.

Stanislava Spáčilová

Květen ve 4.A

Opět se hlásíme se zprávami ze 4.A. Květen, lásky čas, utekl jako voda. Nejspíš za to mohou ty volné
dny. Na začátku měsíce jsme se v rámci Dne Země s dětmi pustili do úklidu lesa pod Annabergem.
(Detailní popis najdete na webových stránkách školy.) Ve škole se pilně učíme, nahlížíme do tajů
matematiky,  trápíme se  s  českou gramatikou,  mluvíme na  sebe  anglicky  a  ve  vlastivědě děláme
exkurze do minulosti. Je to fuška, mnohdy se nevyhneme paměťovému učení, ale i  to jde hravou
nenásilnou formou. A slovesa zažít a prožít, nám nejsou cizí. Jen se musí chtít, což nám se chce. Ke
konci měsíce jsme se účastnili akce „S Besipem bezpečně do školy“ na Slezské Hartě. Bylo fajn. (více
informací níže) Třešničkou na dortu byla Akademie – náročná, ale pěkná akce. Naše třída si sestavila
vlastní choreografii  na písničku „Zpívání v dešti“ (Americký muzikál z roku 1952).  Staré věci dnes
nejsou v módě, natož u hudby, ale děti si tu písničku velice rychle oblíbily a zjistily, že staré není vždy
špatné.  Kdo tam byl,  viděl  a  může ohodnotit.  Kdo nebyl,  bude mít  příležitost  shlédnout video –
doufejme. V červnu ahoj.

 „S Besipem bezpečně do školy“ na Slezské Hartě



V úterý  20.  května se  společně  třídy  1.,  2.,  4.  a  5.  vydaly  na  Slezskou  Hartu.  Počasí  se  naštěstí
umoudřilo a pláštěnky mohly zůstat v batozích. Akce se zúčastnilo cca 170 dětí z okolních škol. Byly
pro nás nachystány různá stanoviště, kde děti poznávaly značky, zatočily kolem štěstí, dověděly se o
povinné výbavě cyklisty, předpisech a mnoho dalšího. Nejvíce se nám líbila jízda na kole či koloběžce
se speciálními brýlemi, které nám měli připodobnit jízdu pod vlivem drog či alkoholu. Dalším úžasným
zážitkem pro mnohé děti, i nás dospělé, byla plavba lodí. Většina si to užila na palubě – výhled na
Velký Roudný, pohled na hráz a celkově tu krásnou krajinu okolo. A protože jsme měli ještě chvilku
času do příjezdu autobusu, šli jsme s některými dětmi k vodě, kde jsme si navzájem předvedli naše
mistrovské umění v  házení  žabek.  Samozřejmě nesmím zapomenout na návštěvu infocentra,  kde
jinde by děti utratily kapesné. Byl to příjemně strávený den, kdy jsme se něco naučili a snad většina
utužila vztahy ve třídě.

Kateřina Bujnochová

Kytičkový den neboli Český den proti rakovině

Letos se Český den proti rakovině uskutečnil ve středu 14. května 2025. Český den proti rakovině je
nejstarší sbírka v ČR, která se pravidelně koná již od roku 1996. Hlavním tématem letošní sbírky byla
prevence rakoviny tlustého střeva a konečníku. Úkolem této sbírky není jen pomocí prodeje „kytiček“
získat  finanční  prostředky na prevenci  a  boj  proti rakovině tlustého střeva a konečníku,  ale také
informovat  širokou  veřejnost  o  prevenci  prostřednictvím  letáčků.  Minimální  částka,  kterou  bylo
možné přispět, bylo 20 Kč, přispět se dalo i pomocí QR platby. Prodej „kytiček“ je výsadou deváťáků a
jinak tomu nebylo ani letos. Dvě skupinky deváťáků vyrazily ve středu do terénu s  cílem prodat co
nejvíce kytiček a zároveň informovat co nejvíce občanů o prevenci. Jedna skupinka se pohybovala ve
Světlé Hoře a druhá v Andělské Hoře. Sbírku deváťáci zakončili ve škole, kde si mohly zakoupit kytičku
i  děti  spolu  se  zaměstnanci  školy.  Našim  deváťákům  patří  velký  dík  za  to,  že  se  úkolu  zhostili
s nadšením a ochotou. Myslete prosím na prevenci, protože zdraví máme jen jedno.

Projektový den 9.A a 1.A

V pátek 2. května, kdy probíhal projektový den Pomáháme přírodě, vyrazili deváťáci s  prvňáčky na
společnou poznávací túru. Namířeno jsme měli do Suché Rudné. Nevydali jsme se ale po hlavní cestě,
nýbrž přes kopec a les, abychom mohli obdivovat krásy našeho okolí. Děti měly po cestě možnost
vidět na vlastní oči rostliny a některá zvířata, o kterých se učí nebo učily ve škole. V Suché Rudné U
Rakety  si  deváťáci  připravili  květinovou  poznávačku,  kde  jsme  si  pěkně  v kroužku  popovídali  o
květinách a na závěr jsme si  dali  malý kvíz.  Následovaly oblíbené pohybové hry,  ze kterých měla
největší  úspěch klasická  schovávaná.  Na zpáteční  cestě jsme se osvěžili  nanukem a vyrazili  zpět.
Zpáteční cesta nám dala zabrat více, ale naši prvňáčci se nenechali zahanbit a vše pěkně s  podporou
9. A zvládli. Někteří během zpáteční cesty zvládli i závody do vrchu. Počasí nám vyšlo na jedničku,
takže jsme si všichni tento den strávený v přírodě užili.

Andrea Meluchová

Florbalová liga v druhém pololetí školního roku 2024/2025



Po  zimní  přestávce  se  opět  rozjela  Okresní  florbalové  liga  žáků  základních  škol  okresu  Bruntál
2024/2025, které se naše škola účastní. Duhou polovinu ligy jsme odstartovali turnajem v  Rýmařově,
ve sportovní  hale místního gymnázia,  který se konal  na konci  března.  Na turnaji  jsme se  museli
vypořádat s absencí některých klíčových hráčů a na výsledku to bylo znát. Po srdnatém boji jsme se
nakonec umístili  na celkovém 8. místě. Velká očekávání však směřovala k dalšímu, již 4.  kolu ligy,
které se uskutečnilo 29.4.2025, v tělocvičně naší školy. Tentokrát v plné sestavě jsme byli připraveni
zabojovat o co nejlepší výsledek. Celková úroveň hry se turnaj od turnaje zvyšuje, a i když jsme hráli
s plným nasazením, bojovali o každý míček a brankář předváděl chvílemi i magické zákroky, na solidní
umístění jsme nedosáhli. V závěrečném zápase o 7. – 8. místo jsme podlehli družstvu z Karlovic kdy
nám už bohužel chyběly síly, jak fyzické, tak i psychické. Na druhou stranu se turnaj celkové velmi
vydařil, k vidění byly zajímavé zápasy, bojovné výkony nejen domácích hráčů a také spousta gólů a
výborných zákroků brankářů. Ve finálovém utkání zvítězilo družstvo ze ZŠ Rýmařov, které porazilo
dosavadní  vládce  florbalové  ligy  ze  ZŠ  Bruntál,  Jesenická.  Podrobné  výsledky,  nejen  posledního
turnaje v Andělské Hoře, naleznete na oficiálních stránkách ligy www.oflz.estranky.cz.

Jiří Zaoral

Zlatý list

Stejně jako každý rok, se naši žáci účastnili již 53. ročníku Krajského kola soutěže Zlatý list v Břidličné.
Své znalosti si  ověřovali  a  porovnávali  s  týmy z dalších  17 škol  v našem kraji  v těchto oblastech:
ekologie,  ochrana  přírody,  životní  prostředí,  zoologie,  botanika,  neživé  složky  ekosystému  aj.
V kategorii S (8. + 9. ročník) jsme získali pěkné 8. a 12. místo (z 16 družstev), v  kategorii M (5. + 6.
ročník) 20. místo (z 22 družstev). Opět byl součástí také zajímavý doprovodný program – bubnování
s Ivo Batouškem, výroba přívěšků z překližky, odlitky ze sádry, deskové hry, robotické stavebnice, ale i
„staronový“ Merkur a další. Všichni si užili krásný májový den a už teď se těší na další ročník.

Ludvika Matzkeová

http://www.oflz.estranky.cz/

